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MARINE PROSHOP - butikken er åben alle hverdage kl. 10-17 og lørdag kl. 10-12

Rådgivning, salg og  montering af marineudstyr
Alt samlet på ét sted: Marineelektronik og -udstyr · fiske- og trollinggrej · speciallavede fiskekort

MarineXperten | Fiskekortet · Frederikshavnerhallen · H. C. Ørstedsvej 9 · 9900  Frederikshavn · tlf 40 74 31 20

Bestil online på MarineXperten.dk – nemt og bekvemt, når det passer dig!

VELKOMMEN I BUTIKKENAlle hverdage kl. 10-17  ·  lørdag kl. 10-12
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Hos mig får du altid personlig 
og faglig rådgivning, når du  
skal købe udstyr eller grej til 
båden eller fisketuren. 
Besøg MarineXperten.dk,  
kik forbi butikken i den gamle 
Frederikshavnerhallen eller  
ring på 40 74 31 20. 
Du er altid velkommen.
Med venlig hilsen 
Claus Sørensen
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RØNNERP OS T EN

Lederen

Bladet er til alle medlemmer, annoncører og Frederikshavn kommune. Stof til bladet 
sendes elektronisk. Billeder sendes i .JPG . Eftertryk tilladt med kildeangivelse. Stof 
der modtages, er generelt ikke som udtryk for bestyrelsen & redaktørens indstllling. 
Redaktøren kan redigere i indsendt stof. Injurierende stof bringes ikke!
Redaktion: Bruno Müller - Tlf. 23 45 81 87 – Mail:  bruno@knudensvej82.dk 
Tryk: Mads Lundberg - mads@madslundberg.dk

Nr. 1. feb ---indleveringsfrist til redaktionen 15. jan --- Udkommer ultimo februar
Nr. 2. apr ---indleveringsfrist til redaktionen 15. mar -- Udkommer ultimo april
Nr. 3. juni  --indleveringsfrist til redaktionen 15. maj--- Udkommer ultimo juni
Nr. 4. sep ---indleveringsfrist til redaktionen 15. aug --- Udkommer ultimo september
Nr. 5. nov --indleveringsfrist til redaktionen 15. okt --- Udkommer ultimo november

Det er som altid svært at sidde 6 uger 
før bladet kommer ud og gætte sig til 
hvad der skal stå i Lederen ud over, 
hvad der med sikkerhed er sket og skal 
ske. Sidst gættede vi på, at der kom 
mange til førstehjælpskursus, men 
virkeligheden var en anden. En ting er 
sikkert og det er, at der har været både 
jul og nytår siden, og at vi nu går mod 
lysere tider.

Der er allerede mange spændende ting 
på vej og ikke mindst med hensyn til 
den kommende kran. Der er kommet 3 
containere med pæle til forstærkning 
og forhøjning af molehovederne og der 
bliver også skiftet pæle ved broen og 
bådpladser på Hammeren. Snart vil vi 
se uddybningsfartøjet i indsejlingen for 
uddybning af sejlrende og der kommer 
også til at ligge fartøj for at renovere 
havnehoveder.

De nye stativer har været en succes, 
og de har fået stor ros fra alle sider af. 
Bådene har stået trygt og solidt og det 
ser super godt ud, når man kigger ud 
over pladsen. Det er ved at være sidste 
chance for at få flyttet båd med truck, 
da etableringen af fundamentet til den 
nye kran er på vej. 

Palle Thomsen har gjort et stort arbejde 
med at søge mere end 10 fonde om til-
skud til den nye vaskeplads, men uden 
held ind til videre.

Der er kommet nyt brugt møblement til 
klubhuset. Selv om der lige skal limes 
et par lister har det løftet udseendet, så 
det nu ser mere harmonisk ud og alle 
sidder godt og sikkert. Det har også fået 
stor ros af medlemmerne.

Christian Schunck har lavet lys i ma-
steskuret som tænder automatisk ved 
censorer og det fungerer rigtig godt.

Foråret byder ikke bare på klargøring af 
både, vi skal også have gang i maling på 
havnen. Verandaen og den nye terrasse 
skal males og vores fantastiske pensio-
nistsjak, som mødes hver torsdag for-
middag, vil meget gerne tage imod nye 
medlemmer og en hjælpende hånd. Der 
er gang i forskellige ting til udsmykning 
ved grillpladsen og de vil blive afsløret 
når tid er.

Fritidsfiskerne oplever også klimaforan-
dringer og har allerede fanget de første 
kulsøer i december 2022 hvilket er 6-8 
uger før normalt. Der skal også males og 
repareres i garnredergården, når vejret 
tillader.

Af kommende arrangementer bliver der 
afholdt generalforsamling onsdag den 
22. marts og standerhejsning lørdag 
den 1. april.  

Jeg ønsker alle en god og sikker sæson, 
hvad enten din båd er motor- eller 
sejldreven eller drives ved håndkraft.

Vi ses på havnen.

Venlig hilsen 
Ole Guldsmed-Thomsen
 formand for Rønnerhavnsforeningen

Formand
Ole Guldsmed-Thomsen
Brovej 5, Kvissel 9900 Frh
Tlf.: 25401512
ole@guldsmed-thomsen.dk

Næstform. og Husudvalget &
Legepladsudvalget
Per Bech Christensen
Lerbækvej 78,  9900 Frh.
Tlf.: 4046 9553
perbech8@mail.com

Kasserer og Vedligeholdelsesudvalg
Johannes Frøstrup
Mylius Erichsensvej 2 9900 Frh.
Tlf.: 9842 9837
frostrup@webspeed.dk

Vedligeholdelsesudvalg
Kim Hoppe
Caspersvej 4,  9900 Frh.
Tlf.: 4040 4654
khoppe@mail123.dk

Sekretær og webmaster
Christian Schunck
Vejlegade 17b 1th. 
Tlf.: 20426938
christian.schunck@gmail.com 

Hus og legepladsudvalg
Palle N. Thomsen
Hirsholmvej 4, 9900 Frh.
Tlf.: 26842655
path@outlook.dk                   

Kontakt til Fritidsfiskerne og
Husudvalget
Lars R. Johansen
Tennisvej 29, 9900 Frh.
Tlf. 9841 0421 / 2938 2246
fn117masi@gmail.com    

Suppleanter: Birger B. Pedersen og
Morten Winther Christensen

Havnekontoret åbent:
Hverdage: kl. 08 - 12 & 14-17
Lørdage: kl. 10–12
Hverdag i dec. & feb.                               
kl. 8-12 & 13-16
Lørdage fra 15.dec. - 15.marts Lukket
Herudover aftales med havnens
daglige leder

Rønnerhavnen                               
Ndr. Strandvej 40  
9900 Frederikshavn 
ronnerhavn@mail.tele.dk                                                                            
Tlf: 98431088  Fax: 98431086     
www.roennerhavnen.dk

Bestyrelsen
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YEAR
Warranty5

SWIFT 
BY INSTINCT

Pro XS Mercury 
FourStroke 115 hp

Powerful yet agile, strong yet stylish: 
:the new Pro XS FourStroke 115hp by Mercury pushes the 
performance of the legendary Pro XS to the highest level of 
ferocity. Because the sea is not only its natural habitat, but also 
its hunting ground. 

mercurymarine.com

UOVERTRUFFEN KVALITET 
giver uovertruffen præstation

Du går aldrig galt i byen med en motor fra Mercury. 

Vidste du at Mercury udvikler deres egne legeringer? Det er bla. derfor deres motorer 
anses for noget af det bedste, du kan give til din båd. 

Og fordi Mercury er sikker på deres motorer, tilbyder de også 5 års garanti på alle 
motorerne til privat brug, - lige fra 2,5 hk til Verado 400R!

Kom ind og og få byens bedste tilbud på DIN næste Mercury motor!

Mange modeller fås også i hvid

Tlf.  98 42 23 93 
www.m-center.dk 
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Følg os på :              Facebook.com/daconet.dk             Instagram.com/frydendahldaconet 

Ring til Jens Christensen i vores Aalbæk-afdeling på 

+45 40 19 90 85, hvis du mangler noget eller har spørgsmål 

Skal du have nye net?  

Så giver vi pant for de brugte!  

Læs mere på www.daconet.dk 

Så er foråret her! Er du klar til den nye sæson?  

Vi har lige det du står og mangler  
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LØRDAG  
DEN 12 AUGUST 

2023 
KL. 10.00 - 16.00 

Musik 
v/”Trækfuglene” 

    Kræmmere 
    (Stadeplads kun  

kr. 100,- pr. 3 meter) 
Opstilling af boder tidligst  

kl. 16.00  
dagen før 

Salg af  
pølser, kaffe , øl, vand og is, mm. 

Børnestadepladser gratis) 

Yderligere oplysninger: Per: 4046 9553  -    Palle:2684 2655 
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DANSK METAL  
VENDSYSSEL

– når det gælder

Forsikring
Fritidsfisker! 

Husk at det første år er du uden binding kontingentfri det første halve år.
Så snart du er meldt ind er du berettiget som de øvrige 2000 medlemmer. 

Tilbud om billig Bådforsikring, forbundsbladene om 
fritidsfiskeri og Dødsulykkesforsikring lydende 200.000,-kr.

Gennemsnit årlig er kontingentet 275,-kr.- i vore lokalforeninger

Meld dig ind på 
www.fritidsfiskerforbundet.dk  - Tlf. 2180 3612
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NÆSTE BLAD!

Deadline senest:

D. 15. maj 2023







 









Hold øje med skiltene! Ny Rønnerpost kommet!
Når den sidst nye RØNNERPOST er kommet, vil der efterfølgende i ca. 14 
dage stå et skilt ved hver indkørsel til Rønnerhavnen.
Næste blad er juni-udgaven.
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Gærum Auto- &                  Traktorværksted

TORKILD TOUGAARD
Brønderslevvej 126
Gærum
9900 Frederikshavn
Tlf. 98 48 60 44

www.sparv.dk

Få en god snak om din økonomi i et spog der er til at forstå. 
Book et uforpligtende møde på sparv.dk eller 
kontakt os på 82 22 99 00

med en lokal afdeling i Frederikshavn
Få vind i sejlene

Parallelvej 23 - 9900 Frederikshavn

Hvis du ser bladkasserne 
er tomme!

Kontakt Bruno Müller 

på tlf. 23 45 81 87
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Palmestrandens Ishus
ved Palmestranden Frederikshavn

ÅBNINGSTIDER
Mandag - fredag kl. 14 - 21

Lør, søn- helligdage kl. 11 - 21

NORDRE STRANDVEJ 22 
TLF 98 43 92 22

VÆRDIKUPON
Afl ever denne

kupon og få en kop

 GRATIS 
KAFFE

GRATIS 
KAFFE



HUSK Åbent 
alle dage

fFølg os på

Kom ud til 
byens 

mødested 

VI SES!
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Kræmmermarked og Vild med Vand
Den 20. maj 2023 arrangeres et kræmmermarked sammen 
med ”Vild Med Vand”, hvor der kommer forskellige aktivi-
teter for børn og voksen.
Frederikshavns Træskibslaug er der med deres flotte træ-
byggede skibe. 
Motor og Bådcentret kommer med både og viser frem, 
MarineXperten komme med udstyr.
Fra fredag d.19 maj kl. 16,00 vil udvalget være på Rønner-
havnen, hvor der kan reserveres stadeplads efter først til 
mølle-princip .
Alle stadepladser er nummereret og forsynet med et 1 
mærkat. Reserveringen af stadepladsen koster 20 kr. som 
betales ved reserveringen.
Når man finder den plads man vil have, rykker man det 
ene nummer af og går op til klubhuset/terrassen og beta-
ler for den, så er alt klar til lørdag morgen.
Lørdag 20. maj kan du komme og stille op fra kl. 06.00 og 
fremad. Du går op til klubhuset med nummeret og bliver 
registreret. Udvalget kommer i løbet af formiddagen og 
indkassere 50 kr. for hver stadeplads som er 5 meter.
Børnepladserne er gratis.
Der etableret stor p- plads v. den sydlige indkørsel til Røn-
nerhavnen.

Indtægterne for stadepladserne går ubeskåret til forskøn-
nelsen af Rønnerhavnen.
Der kan købes forfriskninger m.m. på havnen. 
Trækfuglene spiller fra kl. 10.00-16.00.
Har du spørgsmål kan du til at henvende dig til trækfugle-
ne som er i klubhuset Ringe til Ronald tlf. 2766 2505.

Vi glæder os til at se jer til en rigtig god dag. 
Trækfuglene

Sammen med Kræmmermarkedet d. 20 maj afholdes der 
det kendte arrangement ”Vild med Vand”. 
I Skrivende stund kan der orienteres om at der planes på at 

der opsættes et ”Fiskebassin” til børnene. Desuden er der 
blevet tilsagn fra Træskibslauget, - om at de kommer med 
3 både og ligeledes at der evt. vil være ”Åbent skib” for 
publikum.

Det, sammen med kræmmermarkedet, satser Rønnerhav-
nen på at det bliver en herlig dag for børn og voksne.
 
Husk! Legepladsudvalgets marked d.12.aug. 2023
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Laughuset 
på Rønnerhavnen
Frederikshavn Træskibslaug blev dannet i 2009 af en lille 
flok træskibsejere på Rønnerhavnen. Vi fik samlet en del 
træskibe i hele Frederikshavn Kommune, lige fra Skagen til 
Voerså, alt i alt blev det hurtigt til over 20 klassiske træski-
be. Efter et par år blev det besluttet at vi gerne ville have 
vort eget Laughus, således at vi kunne samle vore klenodi-
er under eget tag.
Rønnerhavnens bestyrelse blev kontaktet og de kunne se, 
at det ville være et godt tiltag for havnen og kulturmiljøet. 
Og Så gik man i gang med at ansøge om støtte, hos byens 
firmaer, i form af materialer til byggeriet. 

Lad mig sige, ingen nævnt-ingen glemt, men vi fik en rigtig 
god feedback på vore ansøgninger, alle var rigtig meget 
behjælpsomme, med både økonomisk bistand og materi-
alehjælp, i henhold til medsendte materialeliste og ideen 
med Laughuset. Vi startede med at planere, den af havnen 
tildelte grund, placerede en 20 fods container, så gik vi i 
gang med at bygge denne om til et Laughus, det er lyk-
kedes til fuld tilfredshed og den falder helt naturligt ind i 
miljøet ved siden af havnens klubhus. Da Lauget har en del 
proffere udi tømrerarbejdet, var der ingen slinger i valsen, 
det kørte lige efter den plan, der var lagt. Vejen var lang og 
til tider var det hårdt arbejde, op af bakken, men efter et 
par år stod huset klar til indvielse, med hvad dertil hørte, 
med sponsorer og pressen.
Efterfølgende har Laughuset lagt hus til mange hyggestun-
der, der er blevet byttet mange gode historier og erfarin-
ger,  vedrørende vedligeholdelse af træskibe. En del afte-
ner er blevet brugt til tovværksarbejde og sikkerhed til søs, 
samt alment godt sømandskab, når man er på havet. Der 
er desuden blevet afholdt en del fine aftener ved grillen, 
en varm sommeraften. Den lange kolde vinter bliver den 
første tirsdag i hver måned, brugt til hygge og emneaftener 
af forskellig art.
Når vi ser tilbage på årene, må vi konstatere at Træskibs-

lauget har promoveret sig på det ypperste, pokaler og di-
plomer samt flere Danmarksmesterskaber i kapsejlads for 
træbåde. Nævnes kan: Fransisca – Malusi – Nordstjernen- 
Indiana- Helle- har alle blevet tildelt de eftertragtede po-
kaler, som er i træskibsmiljøet, for god vedligeholdelse og 
rettidig omhu for det klassiske maritime, det være sig både 
i Sverige og i Danmark. Det vidner udsmykningen og fotos, 
på skotterne i Laughuset alt om. Man er blevet tildelt bl.a. 
en 1.og 2. plads i Skärhamn, ved deres store Træskibsfesti-
val med ca. 80 deltagende træbåde, den ene flottere end 
den anden. I det danske træskibsmiljø har man ved DFÆL 
stævner, bl.a. i Svendborg og her i Frederikshavn, blevet 
præmieret med pokaler og diplomer.
Her på det sidste, er vort Laughus desuden blevet benyttet 
som mødelokale for havnemøder, med diverse myndighe-
der, som havnefogeden jo til tider har, så huset kommer til 
sin ret, for mange aktiviteter.
Efter at den nye grill plads er blevet etableret, imellem 
Laughuset og havnens klubhus, så er det blevet en rigtig 
attraktiv plads for huset, med udsigt over havnen. Vi har 
desuden åbnet op for muligheden til at blive medlem af 
lauget, uanset om man sejler i træbåd eller en glasfiber-
båd, blot man har den rette indstilling til miljøet.

Lad mig afslutningsvis oplyse, at Laughuset er totalt 
sponsoreret af byens firmaer og laugets medlemmer har 
frivilligt, udført alt arbejde fra dag et og til slut og gør det 
stadig.        
                        
Hilsener fra Birger, formand
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Banner reklame4.indd   1 27-10-2011   14:53:07

OUTLET 
FREDERIKSHAVN 

Frederikshavns største tøjbutik 

Tøj til alle ! 

Hvorfor betale mere ! 

Havnegade 9—11, 9900 Frederikshavn, Tlf. 9244 6721, Mail: frederikshavn@outlet.dk 

Totalløsninger til alle rum i Deres bolig. 
Lad os kigge forbi i vores 

veludstyrede servicevogn.

Gardinbussen
Frederikshavn - Hjørring

Hjørringvej 237, 9900 Frederikshavn, Tlf. 98 43 11 88 - www.gardinmanden.dk
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Der er så stille på Skansehavnen!
Tekst & foto: Bruno Müller
 
For ca. 50 år siden blev havnen etableret på de udfyldte 
arealer, og historien fortæller at der har formodentlig 
været en mindre havn i forbindelse med Nordre Skanse i 
begyndelsen af det 16. århundrede.
Men for de 50 siden blev området udbygget og var en livlig 
jollehavnen der havde plads til omkring 75 joller. I 2009 var 
indsejlingen til havnen sandet til som den igen er i dag og 
derfor ubrugelig.
Sammen med Palle Thomsen gik vi i gang og lavede projekt 
der skulle godkendes ved de forskellige myndigheder!
Derfor forsøgte man for snart ca.15 år siden at søge fonds-

midler og sponsorpenge til at starte driften af havnen op 
igen.

Vi fik mange penge til at finansiere det. Rigtig mange! I 
løbet af kort tid stod havnen klar og brugbar, og under stor 
festivas blev den indviet med flere joller ved broerne. 
Men glæden blev kort, da indsejlingen sandede hurtigt til 
og et nyt forsøg på ny uddybning led samme skæbne.
Det eneste positive lige nu er, at der faktisk er et dejligt 
miljø. Bare uden joller,- men der så er fred til at huse de 
mange rastende vadefugle om sommeren og Rødben over-
vintrer i selve havnen. Der er ynglende Toppet Skallesluger 
i området.

Rønnerhavnens ”NY” hjemmeside 
hilses velkommen 
En hjemmeside skal være  være aktuel med stof og fortæl-
le kort og præcis hvad havnen tilbyder medlemmerne og 
andre besøgende på siden.
Det er helt sikkert, at besøgende bruger kun et par mil-
lisekunder på at vurdere om siden giver den ønskede 
information og er værd at undersøge nærmere. Derfor 
er kort og præcis kommunikation afgørende for, at 
fastholde den besøgende.
Derfor skal bestyrelsen ha´ros for at den nye hjem-
meside har godt fat allerede, eller på vej, og viser 
Rønnerhavnens ”Ansigt” ud til omverdenen.

Bruno Müller 



Marked igen i år!
Husk at Legepladsudvalget afholder kræmmermarked 
d. 12.august 2023
Nærmere orientering i junibladet.                                                                           

Bådstativerne
Bestyrelsen orienterer om at der kommer løbende 
betaling for stativ leje mm og der skal betales 30% i 
forudbetaling for kranen mens der ikke er forudbeta-
ling for anlægning af fundamentet. 

Kommunekredit 
Der er kommet en del hjem fra Kommune Kredit og 
det resterende hentes hjem i 1. 2023

Nyt fra havnen 
Kran, vaskeplads, regler for efterladte både Det meste 
af tiden er gået med optagning af både, stativer og 
nye pæle, hvilket gør at der ikke er nye tiltag på hav-
nen p.t.
Der er kommet nye info skilte op ved indkørslen til 
havnen.  

Vaskepladsen 
Ligeledes er der taget kontakt til Kaas beton vedrø-
rende opbygning af underlaget på vaskepladsen. De 
foreslår at lave et bedre underlag af knust beton og så 
15cm tykt dæk ovenpå.  

Efterladte både
I forbindelse med oprydning i de efterladte både er 
det undersøgt yderligere. Der er divergerende regler, 
men som udgangspunkt vil det være en god ide at få 
en underskrift om bortskaffelse eller salg 

Nyt fra udvalg. 
Førstehjælpskursus. Forslag om SejlSikkert kur-
sus fra Bådelauget https://soesport.dk/sejlsikkert/
book-et-sejlsikkert-foredragFørstehjælps kurset er 
afholdt med en lille skare på 4 personer, så det var 
virkelig et kursus som deltagerne fik noget ud af. Der 
er booket et Sejl sikkert kursus i bådelaug regi. Kurset 
bliver afholdt den 18. januar på Rønnerhavnen. 

Afslag på ansøgning af fonde 
Der er ansøgt 10 fonde indtil videre og der er desvær-
re kommet afslag fra de fleste. 

Lys i masteskur 
Der er lavet lys i masteskuret og det er tilstrækkeligt 
til at kunne orientere sig. 

Portfolio, årshjul, Facebookside, hjemmeside opda-
teres
referat til Bruno Kommende arrangementer skal med i 
portfolien. 

Standerstrygning
Standerstrygning falder den 4/11-2023

Hjemmesiden
Hjemmesiden er opdateret med de seneste nyheder 
mv. Der mangler pt. enkelte referater, samt gennem-
gang af annoncører.

Havneudvidelse og plan
Der er p.t. ikke noget nyt vedrørende udvidelse af 
havnen, men der arbejdes videre med sagen. Pontona 
er blevet kontaktet igen for tilbagemelding på tilbud.

Trucken
Sælg truck og mastekran. Der er taget kontakt til Uni 
Truck for at få en vurdering af trucken. Der ud over 
skal der tages kontakt til Marinaen vedrørende salg af 
mastekranen.

Masteskuret
er indgået en aftale omkring containeren ved maste-
skuret, så havnen overtager pladsen. 

Pæle
der skal udskiftes i forbindelse med almindeligt vedli-
gehold er skiftet, og der mangler kun enkelte hætter 
mm

Vores havn! 
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Kranen
Firmaet CG Jensen har været nede og inspicere, og er 
klar til at påbegynde arbejdet efter 2 uger. Byggetil-
ladelsen der pt. ligger hos kommunen trækker ud og 
udestår derfor stadig.                                                                           

Molehovederne 
Molehovederne Firmaet Aarsleff har vundet licitatio-
nen i forbindelse med renovation af molehovederne 
og der er opstartsmøde på renoveringen 13/2-2023. 

Uddybning  
Der er planlagt uddybning af indsejlingen uge 12 – 13,- 
men det ligger efter planlagt åbning af havnen 1/4-
2023 og skal derfor tages op til overvejelse.

BEAS 
Der er kommet to nye BEAS automater og de forven-
tes opstillet i området hvor autocamperne normalt 
parkerer. 

Bugseringslisten 
Er blevet diskuteret i bestyrelsen og det er en service 
der er mellem brugerne af havnen og derfor ikke no-
get der vedrører havnen. Listen skal derfor forblive en 
brugerservice.   

Gulvet i klubhus
Der blev snakket om at renovere gulvet i klubhuset, da 
det flere steder er ”blødt”. Det er en stor opgave og 
skal udføres på et tidspunkt. 

Legepladsudvalget 
Der er kommet nye flag til legepladsen, som skulle 
være af bedre kvalitet. Godkendelsen af ”Skibet” er 
langt om længe blevet godkendt og kommet.

Huse 
Grundet de generelle prisstigninger er blevet vedtaget 
at prisen for husleje stiger med 500,- med ikrafttræ-
delse fra 1/1-2024. 

Kommende arrangementer 
Generalforsamling, jubilæum, Flidmøde.
Sidste år havde Rønnerhavnsforeningen 40 års jubi-
læum og næste år er det 50 års jubilæum for havnen. 
Der skal planlægges et arrangement til næste år som 
evt. kunne have en delvis egenbetaling.

Suppleanterne
Brugen af suppleanter i bestyrelse. Det blev diskuteret 
om suppleanterne skal med på bestyrelsesmøder-
ne, men skal i første omgang ikke med til møderne. 
Suppleanterne skal fremover have mødereferaterne 
tilsendt, når de er blevet godkendt. 

Eventuelt 
Der er kommet kommentarer omkring belysningen på 
den nordlige side af havnen og det skal undersøges 
nærmere, om der ikke kan gøres noget ved det. Der 
er indkommet et forslag om at få flere standere på 
broerne, da der ofte er brugere på samtlige udtag.

Vores havn! 
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Støt vore annoncører
- de støtter os

ENGSIG A/S - WWW.ENGSIG.DK - MAIGÅRDSVEJ 4 - 9900 FREDERIKSHAVN - TELEFON: 72 17 00 77 - EMAIL: EKSPEDITION@ENGSIG.DK

NEMT, BILLIGT OG LOKALT! 
Erhvervshandel af kontorartikler hos ENGSIG KONTOR på maigårdsvej 4.

WWW.ENGSIG.DK
Kontorartikler til engrospriser

WWW.PRINTERPATRONER.DK
Alt i blæk og toner

Egen termorude-  
og vinduesfabrik

Alt i glasarbejde udføres

Vinduer og døre i  
træ og plast

Se vores store udstilling

Flade Engvej 3
9900 Frederikshavn

Tlf. 98 42 42 88
www.glaseksperten.dk

Vidste du, at alle 
både i Rønnerhavnen 
er ansvarsforsikret 
hos Tryg Forsikring?
Som medlem af Rønnerhavns-
foreningen har du mulighed for 
at købe en kaskoforsikring til din 
båd med 20% rabat.
Kontakt os på 70 11 20 20 
eller skriv til tryg@tryg.dk
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Rønnerhavnens generalforsamling 
d. 22. marts 2023 - Maskinhallen Frederikshavn

Formandens beretning for 2022          

Velkommen til generalforsamling 2023. Vi har set frem til 
denne aften i bestyrelsen og det glæder os at se jer som er 
mødt frem.

Inden jeg tager hul på beretningen for det forgangne år, så 
vil jeg gerne, at vi mindes de fire medlemmer af forenin-
gen, som vi desværre har måttet sige farvel til i 2022. Jeg 
vil gerne, at vi i et stille minut mindes Svend Nielsen, Poul 
G. Jørgensen, Flemming Kristensen og Peter Højhus.

Et minuts stilhed. TAK

I 2022 har vi igen haft normal drift. Vi har ingen nye og sto-
re visioner, men arbejder med dem vi har sat i værk – de er 
til gengæld også store, dyre og tidskrævende. Stativer og 
løftevogn er taget utroligt godt imod og det er en fornøjel-
se, at det ser ordentligt ud og det gør det nu muligt sikkert 
at flytte en båd midt i rækken. Det er nu også muligt at 
komme op af vandet med mast på og med den nye kran 
som forhåbentlig snart er på plads, vil vi også kunne tilby-
de at løfte større både på op til 16 ton. Det har trukket en 
del ud med byggetilladelse på den nye kran, men tingene 
ser ud til at falde på plads. Både Johannes og Jens har nu 
været på krankursus og det bliver kun havnens personale, 
som kommer til at betjene den nye kran.

Vi har lånt penge ved Kommunekredit til at etablere en 
miljørigtig vaskeplads, men søger samtidigt fonde for at få 
dækket en del af beløbet. Hvis vi får penge fra fonde, låner 
vi tilsvarende mindre. Etablering af Der er etableret lys i 
masteskur og det virker perfekt, det er en ren fornøjelse. 
Jeg vil gerne henstille til, at det er opmærksomme på, at 
der er korte maste til venstre og lange maste til højre.

ophængte ordensreglement følges og at brugerne vaske-
plads står ikke lige for, men bliver det næste store projekt 
fra havnens side.

Det er anbefalet af FLID’s havneingeniør, at molerne og 
havnehovederne hæves. Havnehovederne skal forhøjes 1 
meter og vi starter med ny spuns rundt om havnehoveder-
ne. Dette projekt står kommunen for og det betales af den 
pulje, som vi selv har indbetalt til. Forhøjelsen af moleho-
vederne bag spunsen og selve molerne må vente, men det 
kommer senere. 

Der er skiftet pæle ved broer og pladser langs hammeren 
og det er del af en løbende vedligeholdelse og der bliver 
også udskiftet enkelte y-bomme.

Visionen om et tredje bassin lever stadig, men vil blive 
vanskeligt på grund af strandbeskyttelseslinjen og lokal-
plan. Der skal uanset hvad laves ny lokalplan for området 
og byggetilladelsen til kranen er den absolut sidste tilla-
delse uden ny lokalplan. Bestyrelsen arbejder på forslag 
til udvidelse af de eksisterende bassiner og jeg vil vise en 
skitse frem senere, hvor vi mener at kunne etablere større 
og dybere pladser i tre faser. To faser hvor der graves ind 
mod klitterne mod vest og en fase hvor jorden ud til ham-
meren fjernes og i stedet etableres en flydebro. Der vil ikke 
blive mindre plads end vi har nu, men en anden indretning 
som vil give min. 50 ekstra pladser. Vi har i bestyrelsen 
benyttet os af en gratis havnevandring først med FLID’s 
havneingeniør og siden med en sælger fra Pontona flyde-
broer. Sidst nævnte har lovet at komme med en pris på at 
fjerne materialet ud til hammeren og etablere flydebro, og 
vi venter stadig på svar. 

Der er etableret lys i masteskur og det virker perfekt, 
det er en ren fornøjelse. Jeg vil gerne henstille til, at det 
ophængte ordensreglement følges og at brugerne er op-
mærksomme på, at der er korte maste til venstre og lange 
maste til højre.

Mange havne har i 2022 haft besøg af arbejdstilsynet og 
der har været fokus på el-sikkerhed og tunge løft. 100 
havne vil få besøg i år, så det er også en af de ting vi følger 
op på, da vi ikke har haft besøg endnu. Havnen arbejder 
hen mod at kunne blive certificeret sikker havn og i år har 
vi for egen regning monteret redningsstiger for enden af 
flydebroerne og vi har modtaget 3 redningsstiger med lys 
fra Tryg fonden som også bliver sat op. Vi søgte oprindeligt 
om 17 stiger med lys og søger derfor om flere i år igen. Jeg 
viser skitse senere som Kim Hoppe har udarbejdet.

Havnen har afholdt et førstehjælpskursus med brug af 
hjertestarter - der var desværre ikke den store tilmelding, 
men lidt har også ret, når det drejer sig om at redde liv. 
Bådelauget har i samarbejde med havnen afholdt kursus 
i søsikkerhed og kontrol af redningsvest og det var til gen-
gæld en stor succes.

Som alle andre i kommunen skal vi også her på havnen af-
faldssortere og det vil kunne ses på containerpladsen og vi 
anbefaler alle at sortere så meget og så rigtigt som muligt.

Af nye tiltag er vi langt med etableringen af den nye terras-
se og der er stadig flere nye ting til terrassen på vej. Vi har 
haft stor glæde af vores pensionister Per og Palle og jeg 
ved, at de gerne vil have flere hjælpere som har lyst til lidt 
hygge og samarbejde om mindre arbejdsopgaver. I klubhu-

Fortsættes på næste side
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set er der kommet andre møbler og der er hængt maritime 
effekter op og det har allerede givet et løft. Vi tænker, vi 
snart skal have ordnet gulv og loft i resten af klubhuset, så 
det bliver lige så flot som køkkenet. 

Penna har fået lavet fin ny terrasse og vi er i gang med 
at lave om på autocamperpladsen, så den bliver mere 
imødekommende og giver plads til et par campere mere. 
I 2022 har antallet af autocampere oversteget antallet af 
gæstesejlere og vi har i 2022 haft over 500 overnatninger. 
Til sammenligning har Ålbæk haft 2400 overnatninger, så 
vi han godt få flere, hvis vi strammer os an. Når frosten er 
kommet af jorden, vil der blive gravet kabler ned og mon-
teret to Beas standere på autocamperpladsen ved Pennas 
og der bliver flyttet rundt på de store sten så det bliver 
lettere at finde ind på pladsen.

Havnens hjemmeside er ved at være på plads, der mangler 
kun den sidste finpudsning. Det er ikke bare lige at lukke 
en hjemmeside og starte en ny op, men vi regner med at 

have det hele på plads i denne sæson og er meget tæt på.

En af de ting vi også arbejder med i bestyrelsen bliver af-
holdelse af havnens 40 års jubilæum i 2024. Det er tanken, 
at der skal være stor fest med musik og dans og betalingen 
bliver dels som deltagerbetaling og dels et mindre tilskud 
fra havnen til telt og andet. Meget mere her om senere.

Til slut vil jeg fortælle at ud fra nogle af de fællesmøder 
som vi deltager i med andre havne, klubber, turist og 
erhvervsforeninger er der nu startet fælles paddleboard 
forening op med stor paddlefestival på hele østkysten 
og senest er der startet samarbejde op om juniorsejlads. 
Ud over det nævnte har vi stor glæde af at sparre med 
hinanden og f.eks. Kommer næste møde til at handle om 
fundraising.

For beretning
Formand Ole Guldsmed-Thomsen

Knust elektronik pynter ikke
Foto & tekst: Bruno Müller

En stor del af et noget elektronisk er knust og ligger med 
kabler op af jorden.
Det har ligget der i månedsvis ved den sydlige indkørsel til 
vores havn.

Redaktionen er bekendt med,- at også for flere måneder 
siden, at det er blevet anmeldt til myndigheden og lige lidt 
har det hjulpet. Selv om det er på kommunens jord er det 
ikke noget der pynter havnen!
Men endelig var der nogen som ”Lettede” og fik det lavet.
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A/S TRIGON ∙ Knivholtvej 45 ∙ 9900 Frederikshavn 
T: 98 42 66 77 ∙ E: trigon@trigon.dk ∙ www.trigon.dk  

ALT HVAD DIT BARN HAR BRUG FOR
LEGETØJ - BABYUDSTYR - BØRNETØJ 0-12 ÅR 

MØLLECENTRET FREDERIKSHAVN · TLF. 9840 1010

- BEDST PÅ

       

HUSK! 
 … at melde flytning

 … nyt tlf. nr.
 … ny mail-adresse

STORE OPLEVELSER
SE MERE PÅ: ARENANORD.DK

 

Penna’s Restaurant - Rønnerhavnen

Ndr. Strandvej 48 9900 Frederikshavn  

Tlf.  9843 8298   mail: penna@pennas.dk
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Egen termorude-  
og vinduesfabrik

Alt i glasarbejde udføres

Vinduer og døre i  
træ og plast

Se vores store udstilling

Flade Engvej 3
9900 Frederikshavn

Tlf. 98 42 42 88
www.glaseksperten.dk

Vidste du, at alle 
både i Rønnerhavnen 
er ansvarsforsikret 
hos Tryg Forsikring?
Som medlem af Rønnerhavns-
foreningen har du mulighed for 
at købe en kaskoforsikring til din 
båd med 20% rabat.
Kontakt os på 70 11 20 20 
eller skriv til tryg@tryg.dk

FREDERIKSHAVN 

Strandby 
Bådservice
Vores virksomhed er bygget på kvalitet!
Det er os der har erfaring med renovering 
og reperation af både. 

Kontakt os og forhør dig!
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Flyvende til marked 
på Rønnerhavnen

Husk! Hjertestarteren er ved havnekontoret 

HUSK!
Deadline for stof til næste blad 3.2023, 

er allerede den 15. maj 2023

Nogen kommer gående til marked, andre cyklede 
ell. i bil -nogen flyver!
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Hverdage kl. 08-12 og 14-17 
Lørdage kl. 10-12 
Hverdage dec. til feb. kl. 08-12 og 13-16  
Lørdage 15 dec. til 15 mar. lukket
Tlf.: 98431088

Havnekontorets 
åbningstider

                 & MARINE         EQUIPMENT             A/S

www.Hysafe.dk · Knoten 7 · 9900 Frederikshavn · +45 7025 6944 · info@hysafe.dk

Støt vore 
annoncører

- de støtter os
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Professionel leverandør af

Kunstgræsbaner
WGS – Wellness Group A/S

Suderbovej 13

DK-9900 Frederikshavn

Tlf. 96 20 01 01 -  www.wgs.dk
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Jerup Auto – Vi har den bådtrailer du har behov for!

Skagensvej 458A - 9981 Jerup -  Tlf.: 4033 5070 - Mail: info@jerupauto.dk - www.jerupauto.dk

DIN LOKALE
EKSPERT

FREDERIKSHAVN PAVA CENTER
Udviklingsvej 1  I  9900 Frederikshavn  I  Tlf. +45 9843 8700 
frederikshavn@pavacenter.dk  I  frederikshavnpavacenter.dk

Med en rustbeskyttelse 
fra Frederikshavn PAVA 
Center er du sikker på, 
at arbejdet bliver gjort 
ordentligt.
– Janne, Frederikshavn PAVA Center 
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Motorstop kan starte ulykkesspiral 
Vi tager nemt motoren i vores jolle eller kutter for givet. Den starter og bringer os sikkert ud og 
hjem fra fisketuren – lige indtil den dag, hvor den ikke gør det. Brug derfor tiden, inden sæsonen 
for alvor begynder, til at få den grundigt efterset af en bådmekaniker, hvis du ikke selv har den 
nødvendige viden om motorer. 

 
Det kan være risikabelt at sjuske med service-
intervallerne og udføre lidt for meget gør-det-
selv-arbejde på motoren, lyder det fra Sten 
Emborg, specialkonsulent i Søsportens Sikker-
hedsråd: 
 
- Tallene fra redningstjenesterne viser, at der 
er mange aktioner hvert år på grund af motor-
problemer, som formentlig kunne have været 
undgået med lidt mere omhu. Selvom de fleste 
motorstop kan klares med assistance fra Dansk 
Søredningsselskab, er der også eksempler på 
alvorlige hændelser, der er startet med et 
motorstop og endt med en drukning.  Årsagen 
til motorstop kan fx være en kølerslange, der 
er sprunget, slitage på andre motordele eller 
dieselpest i tanken, som sætter sig i filtret og 
stopper det til. 
 
Motorstop endte fatalt  
En dag med roligt vand og svag vind sejler to 
fiskere ud i en jolle for at røgte garn. Der 
havde tidligere været problemer med moto-
ren, men tilsyneladende fungerede den, som 
den skulle. Det blæser op, og pludselig går 
motoren i stå. Bølgerne er over en meter høje, 
og jollen kæntrer. Mændene falder over bord. 
Vandet er koldt, og vinden er hård. De klamrer 
sig til jollen, som ligger med bunden i vejret.  
 
En af mændene har sin mobil i lommen, men 
den er gennemblødt og kan ikke ringe efter 
hjælp. Pludselig skubber bølgerne jollen ind i 
den anden mands hoved, så han mister 
bevidstheden og kommer til at ligge med 
ansigtet ned i vandet. Ingen af dem har vest 
på, og vennen kan ikke slippe båden og hjælpe 

ham. Jollen driver ind mod stranden og til sidst 
kan vennen komme i land og tilkalde hjælp. 
Manden i vandet bliver fundet livløs og dør 
efterfølgende på hospitalet.  
 

 
Før hver tur på vandet: 
- Tjek at vandudskilningsfilter til 
   brændstoffet er frit for vand 
- Se efter, om der er brændstof nok til turen 
   og lidt reserve i tilfælde af, at turen 
   ændrer sig 
- Undersøg om der er motorolie nok 
- Tjek om motorens køling er i orden ved at 
   se efter vandstråle eller vand i udstødning 
 
En gang om året: 
Få en bådmekaniker til at gå motoren 
igennem og skifte evt. udtjente dele 
 
Læs mere om vedligehold af bådmotorer på 
www.dansksejlunion.dk/viden-og-
vedligeholdelse/baadens-motor 
 

 

 
Lav en tjekliste for din motor og din båd i din 
profil på SejlSikkert Alarm-appen. 
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Vi har vareudbringning hver dag ! 

Bes�lles inden kl. 17.00 

- �l levering næste dag 

Gl.Skagensvej 30 B - 9900 Frederikshavn - Tlf. 98 43 22 11 

Vil du vide hvad din
brugte bil er værd?
Få en onlinevurdering på under 5 minutter ...

www.uggerhoej.dk
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Kære Hovedforbund 
Emne: Udfasning af højkvalitetsfisketegn samt udsalgssteder

Ultimo april 2022 lancerede vi den nye hjemmeside for køb af fisketegn på www.fisketegn.dk . Hjemmesiden er nu i en 
god gænge, og der har været masser af positive tilbagemeldinger i forhold til brugerfladen, som vi fortsat har fokus på 
løbende at udvikle med afsæt i brugernes ønsker og behov.
Der er i fiskerilovgivningen ikke krav om, at man skal kunne fremvise et fysisk fisketegn. Når dette sammenholdes med 
stigende produktions- og portoomkostningerne har vi derfor besluttet at udfase muligheden for køb af højkvalitetsfiske-
tegn.

Fra og med d. 16. marts 2023 vil det derfor ikke længere være muligt at købe et højkvalitetsfisketegn via hjemmesi-
den.

Herudover er det blevet besluttet at opsige aftalerne med udsalgsstederne, idet køb af fisketegn allerede foretages via 
hjemmesiden. 
Den sidste dag, hvor der kan købes fisketegn hos et udsalgssted, vil således være onsdag den 15. marts 2023.

Fra og med den 16. marts 2023 vil fisketegn skulle købes online på www.fisketegn.dk  

Som en del af den videre proces har vi igangsat et arbejde med at udvikle en fisketegnsapp. En sådan løsning vil kunne 
lette den fremtidige kontrol af fisketegn, men også gøre det nemmere for brugerne at indløse, medbringe og forny deres 
fisketegn. På sigt håber vi også at app´en skal kunne udbygges til f.eks. at give mulighed for at vise position i forhold til 
fredningsbælter, foretage anmeldelser af ulovligt fiskeri og at kunne håndtere fangstrapportering i de situationer, hvor 
dette evt. måtte være et krav.
Skulle ovennævnte give anledning til spørgsmål eller bemærkninger kan du kontakte os på fisketegnstelefonen tlf.: 72 18 
56 06 – på hverdage mellem 10.00 – 14.00 eller på fisketegn@fiskeristyrelsen.dk

Med venlig hilsen 

Martin Hansen
Konst. vicefiskeriinspektør | FiskeriMoniteringsCenter | Regional Kontrol 
+45 72 18 56 59 | mha@fiskeristyrelsen.dk

Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri
Fiskeristyrelsen | Eltangvej 230 | 6000 Kolding | Tlf. +45 72 18 56 00 | mail@fiskeristyrelsen.dk | www.fiskeristyrelsen.dk
På Fiskeristyrelsen.dk kan du læse om, hvordan vi behandler dine personoplysninger. 

DANSK FRITIDSFISKERFORBUND ORIENTERER
FISKERISTYRELSEN

Nu vare det ikke længe for foråret kommer, bådene skal i vandet - 
Men husk nu kære bådejer at se vores flag og hold god klar afstand. 
Del gerne dette billede/opslag, hvis du mener at der er nogle som 
skal gøres opmærksom på dette - sammen skaber vi højere sik-
kerhed for både snorkler, dykker og undervandsjægere i danske 
farvande.

Vær opmærksom på dykkerflaget 

”Dykker i vandet”
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Lokal sikkerhed… Fordi vi er tæt på . 

Privat alarmer
www.Hostrup Sikring.dk

Tlf. 98.43 39 22
9900 Frederikshavn

Frederikshavn Forsyning A/S
Knivholtvej 15

9900 Frederikshavn
Tlf. 9829 9000

Knivholtvej 8- 10, 9900 Frederikshavn
Tlf. 96 20 50 50 - Mail: kontor@kogc.eu
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Vandfriluftsliv på havnen

Foto: Bruno Müller

I Danmark er der aldrig langt til vandet. Her ligger der et 
stort potentiale i at skabe mere friluftsaktivitet. Friluftsrå-
det ønsker derfor at forbedre befolkningens muligheder 
for at dyrke friluftsliv i tilknytning til vand. Det skal være 
nemt og attraktivt for flere at dyrke et aktivt vandfriluftsliv. 
NB: Hvis dit projekt er specifikt målrettet børn og unge, 
skal du søge under temaet ”Børn og unges friluftsliv”.
Hvad kan der søges støtte til?

Der gives støtte til projekter, der understøtter eller igang-
sætter friluftsaktiviteter i direkte tilknytning til vand - dvs. 
ved landets kyster, strande, havne, fjorde, søer og åer. Der 
er fokus på at støtte projekter, der imødekommer flere 
forskellige brugergruppers behov i det samme område 

(såsom grej og faciliter til fælles brug) eller projekter, der 
fremmer aktivitet på vandet hele året rundt.
Har du spørgsmål? Er du i tvivl, om dit projekt falder inden 
for temaets formål? Har du spørgsmål eller brug for vej-
ledning til din ansøgning? Så kontakt os på tlf. 33 79 00 79 
(tast 2) eller tilskud@friluftsraadet.dk.

Det er et krav, at projektet baserer sig på aktiviteter i det 
fri .Det prioriteres at yde støtte til udstyr, materialer og 
faciliteter. Der kan også være tale om løn til ekstern profes-
sionel bistand eller andre eksterne ydelser. Der kan f.eks. 
ydes støtte til faciliteter, som understøtter friluftsaktivite-
ter og adgang til vandet. Der kan også ydes støtte til udstyr 
til vandaktiviteter, lokale forløb om sikkerhed og vandtil-
vænning, eller formidling af naturen under vandoverfla-
den.

Friluftsrådet ønsker at forbedre befolkningens muligheder for at dyrke 
friluftsliv i tilknytning til vand.

Palmestrandens Ishus fyldte 

25 år med samme ejer!

Fredag den 23.marts 2023 fejrede ejeren, Elvin Frandsen, 
dagen med at give gratis isvafler og softice ud til alle 
gæster i det dejlige område. 
På samme dag var det starten på sæson 2023. 
Fra Rønnerhavnen gratulerer vi og med tak for et godt 
samarbejde.

Bruno

Borgmesteren indvier Sørøverskibet
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Dagsorden:

1. Valg af dirigent
Birger Bredkjær Pedersen vælges enstemmigt.
Dirigenten takker for valget og læser dagsordenen for de fremmødte. Dagsordenen godkendes i den udsendte revidere-
de form. Hvis vi får brug for stemmetællere. Christian Vestergaard og Lars Johannesen. 

2. Bestyrelsens beretning for det forløbne år samt planer for det kommende år.
Formanden læser bestyrelsens beretning, vedhæftes som bilag. En enkelt kommentar ift. datoer for hhv. havnens og 
foreningens oprindelse. Beretningen godkendes. 

3. Kassereren foreligger det reviderede regnskab for det afsluttede regnskabsår samt driftsbudget for det kommende 
regnskabsår. Martin Engbjerg beretter og gennemgår regnskabet for 2022.
Et enkelt spørgsmål ang. evt. stigning af leje af hus. Kassereren forklarer, at husene har ikke er steget i 8 år, så nu er det 
husenes tur til at bidrage til betaling af maling og stigende forsikringspræmier. Der spørges ind til evt. kontingentrestan-
ce. Kassereren bekræfter, at der fraset et enkelt medlem, ikke er restance fra medlemmerne. Der spørges ind til, om der 
bliver malet huse i år, dette bekræfter Johannes.  
Regnskabet godkendes.  

4. Indkomne forslag. 
Dirigenten oplæser det indkomne forslag. Der er indkommet tre forslag fra Morten Vinther Christensen: Nedskæring 
af buske med bedre udsigt over vandet. Buskene og klitterne er under strandbeskyttelsesloven. Vi kan ikke barbere ret 
meget i buskadset, men lidt kan vi tage og bænke er også en mulighed. Forslag om opsætning af flere elskabe på broer-
ne. En drøftelse af at ligge med fast strøm og optage stikkene. Det er meget dyrt at etablere mere strøm på broerne. Vi 
skal alle blive bedre til at hive stikket ud, når vi ikke er på båden. Der opfordres til at lave en god kultur på broerne, og 
ikke optage stikkene unødigt. Der er tydelig anmærkning på skabene om ikke at optage et stik uden penge på. Der gøres 
opmærksom på, at nogen forsikringsselskaber ikke dækker ved brand. Al nyetablering af tavler indeholder kun fire stik. 
Forslag om oprettelse af havnens side på Facebook. Der savnes synlighed af siden. Der bekræftes, at der oprettes link på 
hjemmesiden til Facebook-siden. 
Efter opfordring fra et medlem tager bestyrelsen til efterretning, om der kan etableres en foranstaltning til løft af person 
til båd. Bestyrelsen arbejder videre med forslaget. Fra salen opfordres til at søge evt. fonde om penge til dette. 

5. Valg af formand. 
Ole Guldsmed-Thomsen er ikke på valg.

6. Valg af kasserer. 
Johannes Frøstrup er ikke på valg.  

7. Valg af næstformand. 
Per Bech Christensen er på valg. Per Bech Christensen genvælges.

8. Valg af medlemmer til bestyrelsen. 
Kim Hoppe og Palle Thomsen er på valg. Kim Hoppe og Palle Thomsen genvælges. 
 
9. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen. 
Morten Winther Christensen og Birger Bredkjær Pedersen er på valg. Begge genvælges med klapsalver. 

Referat Rønnerhavnsforeningens generalforsamling 2023
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10. Valg af 2 bilagskontrollanter. 
Leon Moric og Christian Vestergaard er på valg. Christian Vestergaard genopstiller og vælges. Kjeld Simonsen foreslås og 
vælges.    

11. Valg af 1 bilagskontrollantsuppleant. 
Brian Holm melder sig på banen og vælges med klapsalver. 

12.Fastsættelse af kontingent. 
Bestyrelsen foreslår uændret kontingent. Kontingentet vedtages som uændret. 

13.Eventuelt:
Formanden fremlægger Kim Hoppes oplæg vedr. redningsstiger. 
Formanden viser billede af en kran magen til den vi har i vente. 
Formanden viser tegning af bassiner og oversigt over overvejelser om en tre-faset udgravning mhp. flere pladser. Der er 
brug for lokalplan ift. denne plan. Der spørges ind til priser. Bestyrelsen har ingen priser endnu. 
Formanden viser en skitsetegning af den ønskede vaskeplads. 
Der spørges ind til plan om et 3. bassin. De er ikke skrinlagt, men det tyder på at blive en vanskelig ansøgning. Vi hælder 
til den anden løsning lige nu, som er mere sikker ift. at skaffe flere pladser. 
Der gives udtryk for, at der savnes tal – bestyrelsen afventer tal. Dette indslag blot for at fortælle, om havnens ønskepla-
ner. 
Der spørges ind til estimat for kranens funktion. Johannes giver en forklaring ift. byggetilladelse, tørretid, prøvekørsel 
osv. 

Formanden afslutter generalforsamling med opfordring til at komme til bestyrelsen også uden for generalforsamlingen. 
Bestyrelsen gør det så godt som muligt under de forudsætninger og vilkår der opstår i løbet af året. Tusind tak for i dag 
og vi ses på havnen. 

Efter generalforsamlingen den 22/3 – 2023 ser Rønnerhavnsforeningens bestyrelse således ud: 

Formand (ikke på valg): Ole Guldsmed-Thomsen
Kasserer (ikke på valg): Johannes Frøstrup
Næstformand (på valg): Per Bech Christensen
Øvrige bestyrelsesmedlemmer (på valg): Kim Hoppe, Palle Nayberg Thomsen

Suppleanter til bestyrelsen: Morten Vinther Christensen og Birger Bredkjær Pedersen

Bilagskontrollanter: Christian Vestergaard og Kjeld Simonsen
Bilagskontrollantsuppleant: Brian Holm

Referent Anette Ludvigsen

Referatet er godkendt
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DK Autoservice - Grundtvigsvej 76, 9900 Frederikshavn - Tlf: 9848 2617 - Mobil: 2070 8141

K L O A K S E R V I C E 

Vi tilbyder døgnservice 98 42 88 22

Støt vore annoncører
- de støtter os
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GÆLDENDE FOR MEDLEMMER AF 

DANSK 
FRITIDSFISKERFORBUND

Vejledende priser for 2023
Kasko- og ansvarsforsikring inkl. statsafgift

 FORSIKRINGSSUM INDENBORDSMOTOR PÅHÆNGSMOTOR
  MED FAST AKSE

 60.000 2.174 3.847

 70.000 2.462 4.289

 80.000 2.750 4.732

 90.000 3.039 5.174

 100.000 3.204 5.337

 125.000 3.812 6.384

 150.000 4.421 7.431

 175.000 5.029 8.478

 200.000 5.351 8.880

Priserne gælder for motorbåde, der ikke kræver speedbådskørekort 
Ansvarsforsikring alene kr. 232,-

KONTAKT AXUS NORDIC PÅ TLF: 7022 8070

Som noget nyt vil vi i Rønnerposten, såfremt der er interesse og at vi har plads i bladet, 
lave en side med salg af brugte både! 

Vi hjælper med foto og opsætning af annoncen og hvad der ellers skal tilføjes!
Pris pr. annonce er efter Rønnerpostens annoncekatalog!

Ring og hør nærmere Tlf. 23 45 81 87 – mail: bruno@knudensvej82.dk

Vil du sælge din båd!

ArkivfotoArkivfoto
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Redigering & foto: Bruno Müller 

Den hidtidige forvaltning Skarv har været en almindeligt 
forekommende art i den danske natur de sidste 7000 år, 
men blev udryddet som ynglefugl i 1870’erne, blandt an-
det fordi fiskerne betragtede den som en konkurrent. Den 
vendte imidlertid tilbage, og bestanden voksede kraftigt 
gennem 1980’erne som resultat af forbedret beskyttelse i 
både Danmark og i resten af Europa, herunder fredningen 
af skarv i Danmark i 1980. 

Fra 1993 til 2006 var antallet af ynglepar ret stabilt om-
kring 39.000 par. Herefter gik antallet tilbage og nåede et 
lavpunkt på 25.000 par i 2013. Siden 2014 har bestanden 
dog ligget relativt stabilt på omkring 32.000 ynglepar. I 
2020 blev antallet opgjort til 31.964. I 1992 udgav Skov- og 
Naturstyrelsen under Forvaltningsplanen for skarv fra 2009 
var en revision af planen fra 2002, og den havde samme 
overordnede målsætning. Det gælder også for forvalt-
ningsplanen fra 2016. 

Den hidtidige forvaltning har taget udgangspunkt i en lokal 
forvaltning i de områder, hvor der er opstået konflikter. 
Der har hovedsageligt været tale om regulering af individer 
og forvaltning af ynglekolonier. I kolonierne har regule-
ringen bestået i afskydning af store unger, oliering af æg 
samt ødelæggelse af æg og reder. Regulering af individer 
kan i et vist omfang afhjælpe konflikterne, og forvaltnin-
gen af trækkende fugle kommer til Danmark. Den øvrige 
regulering af voksne individer ser ud til kun at have en vis 
effekt. Det indikerer, at der er behov for en koordineret og 
kontinuerlig indsats med bortskræmning for at nedbringe 

skarvernes prædation tilstrækkeligt. Regulering kan indgå 
som et af værktøjerne til dette. 

ynglekolonier har betydet, at skarvbestanden lokalt nu 
vurderes at være mindre, end den ville have været uden 
regulering. Effekten bliver dog i nogle tilfælde modvirket af 
influx af fugle fra andre yngleområder. Reguleringen vur-
deres lokalt at have betydet et mindre, samlet fødebehov i 
ynglekolonierne i forårs- og sommerperioden.

Det ser derimod ikke ud til, at der har været nogen nævne-
værdig effekt på den mængde fisk, der er blevet konsume-
ret i efteråret og hen over vinteren, hvor Miljøministeriet 
den første forvaltningsplan for skarv i Danmark (SNS-, 
1992). Baggrunden var, at ynglebestanden var øget kraftigt 
efter, at arten blev totalfredet i Danmark i 1980. Som følge 
heraf var der kommet flere klager fra fiskere, der kunne 
dokumentere skader på fangster og redskaber forårsaget 
af skarver.

Skarvforvaltningsplanen og supplerende retningslinjer fra 
1995 fastsatte betingelser for dispensation til regulering af 
skarv i særlige tilfælde. I 2002 blev den første forvaltnings-
plan for skarv revideret. Planens overordnede målsætning 
var dels at sikre artens overlevelse og beskyttelse som en 
dansk ynglefugl, dels at forhindre, at skarvernes antal og 
udbredelse forårsagede uacceptable gener for fiskebestan-
de og fiskeri. Læs hele forvaltningsplanen på dette link: 
https://mst.dk/media/240118/forvaltningsplan-for-skarv-
2022-03-03-final.pdf

Med skarvreguleringen bliver bestanden mindre
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Tekst: Anette Ludvigsen, Rønnerhavnens Bådelaug
Foto: Søren Svendsen, Rønnerhavnens Bådelaug
Tekst: Anette Ludvigsen, Rønnerhavnens Bådelaug
Foto: Søren Svendsen, Rønnerhavnens Bådelaug

FRYGTEN FOR 
FOR LIDT KAGE….
- blev gjort til skamme, da Rønnerhavnens Bådelaug holdt gen-
eralforsamling den 16. marts. 10 medlemmer (ud af næsten 70) 
+ bestyrelsen udgjorde aftenens besætning. Til gengæld var de 
fremmødte meget engagerede og veloplagte, og bød ind til debat, 
forslag og andre gode input, som bestyrelsen arbejder videre med. 
Der ud over fik vi stiftet et sprit nyt onsdags-/kapsejladsudvalg – 
mød dem på vores hjemmesiden, hvor du også kan læse mere om, 
hvordan du bliver medlem og kan deltage i vores onsdagssejladser.

En stor tak skal lyde til dem, der valgte at mødes med klubkam-
meraterne i klubhuset på den mørke og stormfulde torsdag aften. 
Inden for var der heldigvis lunt og godt og masser af kage.

Der var ikke nødvendigvis lagt op til en udskiftning i bestyrelsen, og 
det blev der således heller ikke. Kassereren valgte at ”sætte sig på 
kassen” i yderligere to år og et menigt medlem blev ligesom kasser-
eren genvalgt med klapsalver.

Bestyrelsens sammensætning anno 2023 ser derfor således ud: 

Yngstemanden i bestyrelsen Mikkel Karlsson, 
som trækker gennemsnitsalderen gevaldigt ned, 
padler fortsat lystigt og kompetent igennem vores 
hjemmeside, hvilket vi værdsætter højt. Mikkel er 
en glad sejler, som spejder efter en passende båd 
til den lille familie på tre. Der lægges kraftigt op 

til, at Kalle på 1 år naturligvis snart skal lære at sejle og nyde suset 
og saltvandet. Vi ser frem til igen at møde Mikkel med familie på 
vandet. Når Mikkel ikke kigger efter en båd på nettet, og er sam-
men med familien, så nyder Frederikshavn Friskole godt af Mikkel 
som blandt andet musiklærer.

Vi springer lidt i alderstrin og fremhæver nu Tom 
Nedergaard, som valgte at genopstille til posten 
som menigt medlem af bestyrelsen. Det kan godt 
være, at Tom har en motorbåd (Coronet), men vi 
tror somme tider, at han er lidt fristet til at prøve 
en sejlbåd, hvor der er fred og ro, når båden bev-

æger sig, selvom han mener, at der er alt for mange snore at vælge 
imellem på en sejlbåd. Vi nyder alle godt af Toms arbejdssomme 
væsen, når der skal hentes og bringes, når der skal stables en fest 
på benene osv. Uden for bådelaugets regi slår Tom sine folder på 
Novo Nordisk eller hjemme i huset i Skærum, hvor Tom deler hus-
rum med skibshunden Eddie.

Anita K. Jørgensen - næste gode medlem af besty-
relsen. Anita nyder at sejle sammen med sin Claus 
i deres Clippa II, som lige har været en tur på værft 
- nu med det nok flotteste dæk på havnen. Det går 
over vand og sten, når de to gode og søde menne-
sker og den store flotte hvide skibshund, er på tur 

og der er ingen tvivl om, at de nyder sejlerlivet. De kan godt finde 
på at tage en fin og fyldig kurv med på tur og et ”klaver” med til fest 
- jo, der sker noget, hvor de kommer, det er herligt. Anita er menigt 
medlem af bestyrelsen, hvilket vi er meget glade for -  vi nyder alle 
godt af dine gode input, anerkendende og positive tilgang og fan-
tastiske humør. Vi oplever Anita som arbejdsom og skøn at arbejde 
sammen med på frivillig basis og garanteret også i dit arbejdsliv, 
hvor du har et stort hjerte til de borgere, som er belastet på hver 
deres personlige måde. 

Nu kommer vi til den alvorlige del af klubben - 
kassererposten. Bente Thorning-Jensen sidder 
trofast på låget af kassen på 7. år. Bente sejler i 
hendes og Henriks Hallberg-Rassy, 29 fod lang, 
havnens ubestridte bedste ålefangerbåd. De del-
er gerne ud af viden og gode tips om dette. De er 

nogen rigtig nyde mennesker, som kun er arbejdsramte af det, de 
selv vælger at få tiden til at gå med. Bentes nye tilværelse har sat 
kurs mod malerkunstens verden, og hjemmets vægge er foreløbig 
Bentes galleri, men lur mig om ikke Bente stiler mod et listigt gal-
leri med fernisering og hele baduljen - det bliver stort - Bente er 
meget dygtig både til at håndtere klubbens konto og malerpen-
slen. Vi fornemmer dog, at maleriet tager meget af Bentes tid, og 
hun varsler et skifte, men foreløbig nyder vi Bente i bestyrelsen i to 
år mere og det er vi meget tilfredse med. 

Rosinen i pølseenden - formanden (eller forkvin-
den). Anette Ludvigsen sidder på 3. år i formandss-
tolen, og som hun siger: Det er ingen sag at være 
i bestyrelse med så gode venner - vi kan alle hver 
vores og vi supplerer hinanden på bedste vis til 
gavn og glæde for vores medlemmer. Anette og 

hendes skipper Ole Guldsmed-Thomsen er bidt af en gal Jeanneau. 
De er begge vilde med at sætte sejl og glide gennem bølgerne, 
når det går aller bedst og sommerferien går gerne både mod den 
svenske skærgård og den lidt mere golde østkyst af Norge. Den lille 
sorte tot på dækket lyder navnet Anton - han er glad når bare mor 
og far er i sigte og saltvandet holder sig på afstand af hans pels. An-
ette er arbejdsramt og har været dette i 20 år på Regionshospital 
Nordjylland - senest og for nuværende som uddannelsesansvarlig 
for lægesekretærelever og sundhedsadministrative koordinatorer. 

Vi kommer alle jævnligt på havnen og med de fine billeder her på 
siden, så har du nu mulighed for at genkende os - så giv os et ”hej” 
eller et vink - det vil glæde os at hilse på dig, og skulle du være nys-
gerrig efter at høre mere om vores skønne bådelaug, som lige nu 
tæller tæt på 70 medlemmer, så skal du være så hjertelig velkom-
men. I bådelauget er hyggen og sejlersnakken i højsædet og der er 
garanti for fælles arrangementer og sejladser hen over året og som 
en stor aktivitet i bådelauget har vi vores onsdagssejladser. 

KOM OG VÆR MED  - DER ER OGSÅ PLADS TIL DIG.   

RØNNERHAVNENS BÅDELAUG
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Uanset om båden er stor eller lille, med sejl eller motor, er du velkommen.
Her er hyggen i højsædet, og her er plads til både søulke og bolværksmatroser.

 PÅ SOMMERTOGT MED 
S/Y MOMBA

SÅ NÅEDE VI ÅLANDSØERNE           

Det blev altså den her sommer, hvor vi endnu engang skulle 
prøve at nå Ålandsøerne.

Tidlig torsdag morgen d 10/6-2021 stævnede vi ud fra Røn-
nerhavnen, det blev en fin sejlads sydpå, og lige som vi plejer, 
blev den første havn vi anduvede Anholt, som tidligere fortalt 
en god distance at starte et togt på.

Videre gik det så med nogle få stop ned mod Falsterbrokana-
len, og tro det eller lad være, så lykkedes det os for 3. gang at 
komme for sent til broåbningen. ( Frokost )

2 timer senere videre gennem kanalen og så østpå, mod nye 
eventyr og ukendte farvande som ventede forude.

Det første lidt spændende sted vi fandt, var en lille sydsvensk 
havn Kåseberga.

Lige Vest for havnen findes der en høj skrænt, hvorpå der er 
rejst en stensætning, 59 meget store sten. Nu kommer det 
spændende – er det en skibssætning eller en solkalender ? 
Man kan jo bare gætte, men den er 67 meter lang og og hver 
sten vejer ca. 5 ton. Den er lavet ca år 500 fkr.

DET MÅ VÆRE DET SKÅNSKE STONHENGE.

En enkelt overnatning og så videre op langs den Svenske øst-
kyst til Simrishamn, over Hanö bugten mod Karlskrona. Uden-
for Karlskrona i skærgården, grundstødte en Russisk ubåd 
(U 137) i 1981 på et klippeskær, vi syntes da godt nok det var 
flot sejlet, så tæt på turde vi i hvert fald ikke gå ind til klip-
perne, Der er et markeringsmærke på stedet for grundstød-
ningen. ( Ubåden blev trukket fri af en sovjetisk båd og kunne 
sejle hjem til en skideballe)

20/6 LAGDE VI TIL I GRØNHØGEN PÅ DET SYDLIGE ØLAND.

Et godt sted at cykle rundt, temmelig fladt, men en hel del at 
se på bla. ”Lange Jan” som er det sydligste fyrtårn på Øland. 
Øen byder også på en hel masse historie, spændende og sjov 
læsning.

Nu krydsede vi op gennem Kalmarsund. Lagde ind til Kal-
mar, fint sted, ikke mindst Kalmar slot ( påbegyndt opført i 
1100-tallet) det var på slottet at Kalmarunionen blev under-
skrevet i 1397 af Dronning Margrethe d 1. Jo jo man har da lov 
til at være lidt stolt af at være Dansker.

En god lænser videre gennem sundet til Borgholm. (På Øland)

Endnu en fin havn og en meget fin turistby. 

Det er en super god fortælling om Marianne og Leon fantas-
tisk sejlads i Østersøen, du kan læse mere på:

Roennerhavnens-baadelaug.dk - se sederst på siden.

Marianne og Leon fortæller om deres sejlads i Østersøen
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MARINE PROSHOP - butikken er åben alle hverdage kl. 10-17 og lørdag kl. 10-12

Rådgivning, salg og  montering af marineudstyr
Alt samlet på ét sted: Marineelektronik og -udstyr · fiske- og trollinggrej · speciallavede fiskekort

MarineXperten | Fiskekortet · Frederikshavnerhallen · H. C. Ørstedsvej 9 · 9900  Frederikshavn · tlf 40 74 31 20

Bestil online på MarineXperten.dk – nemt og bekvemt, når det passer dig!

VELKOMMEN I BUTIKKENAlle hverdage kl. 10-17  ·  lørdag kl. 10-12

H. C. Ørstedsvej

H. C. Ørstedsvej

H
. C. Ø

rstedsvej

Hjørringvej

Hjørringvej

Toftegårdsvej

Toftegårdsvej

Knivholtvej
Suderbovej

Suderbovej
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Hjørringvej

Grønlandsvej

Hans Egedes Vej

35

Maxi Zoo

Silvan

Dagrofa

Menu

Harald 

Nyborg

QuickPot

Brandstation

Skousen
PetworldT. Hansen

FREDERIKSHAVN

Hos mig får du altid personlig 
og faglig rådgivning, når du  
skal købe udstyr eller grej til 
båden eller fisketuren. 
Besøg MarineXperten.dk,  
kik forbi butikken i den gamle 
Frederikshavnerhallen eller  
ring på 40 74 31 20. 
Du er altid velkommen.
Med venlig hilsen 
Claus Sørensen

39




